

扩展功能

本文信息

► [Supporting info](#)

► [PDF\(0KB\)](#)

► [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)

► [参考文献](#)

服务与反馈

► [把本文推荐给朋友](#)

► [加入我的书架](#)

► [加入引用管理器](#)

► [复制索引](#)

► [Email Alert](#)

► [文章反馈](#)

► [浏览反馈信息](#)

相关信息

► [本刊中包含“数理方程,数论方法,Fibonacci 贯,Cauchy 问题”的相关文章](#)

► 本文作者相关文章

· [王元](#)

· [徐广善](#)

· [杨照华](#)

数理方程近似求解的数论方法

王元(1), 徐广善(1), 杨照华(2)

(1)中国科学院教学研究所,北京,100080;(2)华南师范大学数学系,广州,510631

收稿日期 修回日期 网络版发布日期 接受日期

摘要 文中用数论网格 $\{JB((\cdot) \otimes SX(\cdot) j) \otimes F_{(4m+1)} \otimes SX\}, \{JB(\{\cdot\} \otimes SX(\cdot) F_{(4m)} j) \otimes F_{(4m+1)} \otimes SX\} \otimes \{JB\}$, $1 \leq j \leq F_{(4m+1)}$,建议了一个求解数学物理方程的近似方法,此处 F_n 表示 Fibonacci 贯.

若初始函数适当光滑,该文将给出误差估计,两个例子都表明这一方法优于经典网格方法.

关键词 [数理方程](#),[数论方法](#),[Fibonacci 贯](#),[Cauchy 问题](#)

分类号

THE APPROXIMATE SOLUTION OF EQUATIONS OF MATHEMATICAL PHYSICS BY NUMBER THEORETIC METHODS

Yuan WANG(1),Guang Shan XU(1),Zhao Hua YANG(2)

(1)Institute of Mathematics, the Chinese Academg of Sciences, Beijing 100080,P.R.China;(2)

Deportment of Mathematics, South China Normal UniversitV, Guangzhou 510631,P.R.China

Abstract In this paper, we propose a method by the use of number-theometric net $\{JB((\cdot) \otimes SX(\cdot) j) \otimes F_{(4m+1)} \otimes SX\}, \{JB(\{\cdot\} \otimes SX(\cdot) F_{(4m)} j) \otimes F_{(4m+1)} \otimes SX\} \otimes \{JB\}$, $1 \leq j \leq F_{(4m+1)}$ is construct the difference equations of the equations of mathematical physics, where F_n denotes the Fibouacci sequence. The error estimation will be given when the initial function satisfies some smooth conditions. We give also two examples which all show that this method is better than the classical method obtained by equi-distributed net.

Key words [Equations of mathematical Physics](#) [number theoretic method](#) [Fibonacci sequence](#) [Cauchy problem](#)

DOI:

通讯作者